
Radní a zastupitelé si 
nechají rádi poradit
REGION Ne vzdy radní a zastupitelé dokází odborné nahlédnout na dañé problematiky, 
s nimiz se jako orgán obce setkávají. V téch prípadech na scénu vstupují komise, které 
prichází s podnéty, návrhy, vidí véci fundované. Komisi a vyboru tak postupné pribyvá.

Napríklad v Bystrici zasedá cel- 
kem 7 poradních skupin rady. 
Vedle sociální, stavební, grantové 
a likvidacní komise a komise pro 
prevenci kriminality nové svymi 
postrehy pfispívá také mediální 
a strategická komise. Ta mediál
ní se má zabyvat PR obce. „Bude 
mít nové na starosti zpracování 
a tisk bystrického informátoru a 
jinych mediálních vystupü i zajis- 
tování programové náplné obecní- 
ho zpravodajského vysílání,“ rekl 
místostarosta Marcel Ğmiel, ktery 
mél na starosti obecní televizi a 
oblíbené Bystrické minuty, jez v 
dohledné dobé budou muset projít 
jak technickou a technologickou, 
tak také personální proménou.

ftady strategické komise zastu- 
pují lidé se zkusenostmi v podni- 
kové sféfe. Ti podle radních doká
zí prinést nové myslenky, které 
radovy zastupitel nevidí.

V Hrádku také posílili. Svou 
jedinou sociální komisi rozsírili o 
kulturní oblast. „Kromé pfípravy

vítání obcánkü ci jubilantü bude 
sociálné-kulturní komise pomá- 
hat s organizováním kulturních 
akcí, jakymi jsou spartakiáda, 
Béh Hrádkem nebo Den obce,“ vy- 
svétlil starosta Robert Borski.

Na ustavujícím zasedání obec- 
ního zastupitelstva v Hnojníku 
vSech jedenáct zastupitelü hlaso- 
valo pro zrízení sedmi vyborü, 
coz je o tri více nez v predcho- 
zím volebním období. K vybo- 
rum kontrolnímu, finanénímu a 
pro národnostní mensiny nové 
pribyly vybor investicní a územ- 
ního plánování a vybor pro byd- 
lení. Dosavadní kulturní vybor 
byl rozdélen na vybor pro sport 
a kulturu a vybor pro skolství a 
vzdélávání.

Dúvody tohoto kroku byly v 
zásadé dva: „Zaprvé Hnojník jií 
nemá radu obce a zastupitelstvo 
cítá o ctyri zastupitelé méné nez 
v predchozím volebním období. 
Proto jsme se rozhodli zapojit do 
obecního déní ve vétsí míre i obca-

ny. To s sebou prinâSi i odpolitizo- 
vâni vyborü, coz je druhy dûvod,“ 
sdĞlil starosta Miroslav Molin. 
Vsech sedm vyborü je triclennych, 
predsedou kazdeho z nich je obec- 
ni zastupitel. „Avsak ve vyborech 
krome zastupitelü zasedâ sedm 
lidi, kteri zastupiteli nejsou, maji 
vsak zâjem o prâci pro obec a je- 
jich odbornost v te ci one otâzce 
mûie byt pro nâs vSechny velkym 
prinosem,“ podotkl Molin.

V Trinci se rozhodli pro opac- 
ny trend, dalsi poradni orgâny 
radnich nevytvâreji a züstâvaji u 
stejneho modelu jako v predeSlych 
letech. Komisi maji deset. „Snazi- 
me se komise odpolitizovat a pro- 
fesionalizovat, a i kdyz jsou clenove 
voleni politickymi subjekty, jsou to 
vzdy odbornici. Spı'Se ovsem vytvâ- 
rime pracovni skupiny, ktere reii 
aktuâlni problem. Po jeho dokon- 
Ğeni skupina prestâvâ pracovat,“ 
uvedla starostka Vera Palkovskâ s 
tim, ze prâce ve skupine je neplace- 
nâ a mösto tim Setri. (pm, ikz)


